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7. zasadnutie mestského zastupiteľstva 
konané dňa 26.6.2017  
 
Ing. Kolesár: 
Dozvedeli sme sa na začiatku tohto volebného obdobia, že mesto pripravuje projekt „Zelené 
mesto“.  Dosť nejasne bolo na niektoré otázky odpovedané, čo taký projekt má obsahovať. Od 
vtedy sme sa nejak s prípravou nejakého podobného projektu nestretli, ale navrhujem, aby 
sme naozaj v meste uprednostňovali zelené mesto. Ak nám už nevyšiel projekt „Trebišovské 
vody pre ľudí“, ale má nám vyjsť nejaký projekt „Zelené mesto“, tak aby sme si nezasypali 
všetky zelené plochy v meste štrkom. Štrkujeme už podľa mňa v neúnosnej miere, 
uľahčujeme si tým samozrejme prácu, lebo to netreba kosiť, ale navrhujem, aby ste pán 
primátor dobre uvážili, ktoré plochy ešte necháte zaštrkovať, pretože niekedy už mám pocit, 
že sa vraciame do doby kamennej a zo zeleného mesta sa meníme pomaly na kamenné. Ja 
nechcem polemizovať s tým, či záhony zasypané štrkom sú pekné, nepekné, každý má iný 
vkus. Len dávam na zváženie, či už tento trend zasypávania mesta štrkom a kameňom, 
neprekračuje nejaké únosné hranice, odporúčam to zvážiť. A teraz hovorím svoj názor, 
prosím, aby sme už ďalej kamenné záhony nerozširovali, keďže ste pán primátor chceli 
realizovať nie „Kamenné mesto“ ale „Zelené mesto“. 
 
PhDr. Čižmár: 
Čo sa týka „Zeleného mesta“ u problematiky „Zeleného mesta“, ktorú opäť ja neviem ako to 
nazvať, ale s takým posmeškom tu porovnávate s kamenným mestom, to nie je kamenné 
mesto. Postupujeme aspoň vo vnútroblokových a bytových priestoroch tak, ako sa dohodne 
architekt a záhradný inžinier v spolupráci pán Ing. Kakaš v spolupráci s pánom Fazekašom 
a obyvateľmi tohto bytového bloku, kde sa realizujú nejaké úpravy. Stále je to na základe 
vzájomného súhlasu, na základe nejakých predstav a možnosti, ktoré vyplývajú z tohto 
priestoru. A čo sa týka osádzania, alebo úprav záhonov, prípadne priestorov, stále sa tak deje 
nielen na základe iniciatívy jedného človeka, ale potom, čo sa táto problematika preberie aj na 
začiatku roka pri pláne činnosti a potom aj pri samotnej realizácii sa vychádza z toho, čomu 
tento priestor slúži. A myslím si, že toto mi potvrdí aj pán Fazekaš.  
 
Mgr. Fazekaš: 
Ja som ostal trošku prekvapený ohľadom trvalkových záhonov, pretože pán poslanec, ja si 
myslím, že to je veľmi dobrá funkcia, čo sa týka ozelenenia miest a aby som vám v krátkosti 
vysvetlil, čo tie štrkové záhony prinášajú mestu. Ak si predstavíme, alebo určite sa pamätáte 
na tie plochy predošlé, ktoré tam boli, tak čo sa týka bezpečnosti, nevchádzame tam so 
strunovými kosačkami, obrovská vec. Po druhé, ten mulč, ten zásyp slúži na pomalé 
odparovanie vody, to znamená, má funkciu aj dažďovej záhrady. Všetka voda dažďová, čo 
tam spadne, pomaličky zasakuje a ona potom naspäť sa aj plynulo odparuje, neodhliadnuc aj 
od toho hľadiska, že tá estetika tých záhonov je oveľa krajšia, ako sme mali predtým. Čo sa 
týka napr. kruhového objazdu, tak tam bola trávnatá plocha, bola uzamknutá, projekt bol 
uzamknutý na 5 rokov, tak ja som osobne žiadal Košice, aby nám to otvorili a údržbovosť 
potom toho kruhového objazdu je úplne minimálna, to znamená, tam raz za mesiac vkročíme, 
vytrháme nejaké burinky a to je  všetko. Ten štrkový zásyp ja viem, že nie každému sa páči, 
ale mulčový zásyp nejakého takého ľahkého typu neodporúčame, pretože pri nejakých 
prívalových lejakoch, alebo pri vetre by sa to roznášalo. I keď ja viem, že aj ten štrk maličký, 
že sem-tam sú takí  nespratní ľudia, vojdú do toho, vynáša sa to. A funkcia tých trvalkových 



záhonov v budúcnosti by mala byť taká, určite ste si všimli za ten rok, za dva, za tri, počas 
ktorých ich uskutočňujeme, tá výsadba by mala plynule zarásť a ten štrk, tam nemôžme dávať 
ani fóliu, ten štrk slúžiť aj na to, aby tie trvalky sa delili a aby plynulo zarástli celú plochu. 
Čiže, my tam vytvoríme minimálne estetickejšiu, krajšiu tú plochu a nehovoriac o tom, čo sa 
hovorí v celom svete, určite všetci vidíte, že to odkanalizovanie vody nie je to dobre, 
hovoríme o tých dažďových vodách a my to robíme takýmto spôsobom zatiaľ, keď sa dá. Ja 
viem, že je to vec názoru, estetiky, či sa nám to páči, alebo nie a pri bytových domoch, zase 
keby sme sa trošku ušli nabok, je to také najrýchlejšie, najideálnejšie a bez údržbové riešenie, 
pretože stretávame sa pri každej požiadavke bytovom dome, čo najmenej údržbovosti a ak 
možno snáď narážame teraz na posledný bytový dom. Ja viem, nedopísali sme tam všetko, 
odovzdávame tie správy každodenne, tak možno som tam mal doplniť, tá výsadba tam ešte 
pôjde k bytovému domu napr. na Komenského ulici pri zmrzline Hasan. Možno sa ľudia 
zarazili, že tá plocha je vyštrkovaná komplet a pár drevín sme tam nechali. Výsadba tam bude 
ešte v októbri zrealizovaná. Tí nájomníci nás doslova žiadajú, prvá ich požiadavka je, čo 
najmenšia údržba na tej zeleni. Asi takto, zatiaľ ďakujem.  
 
Ing. Kolesár: 
K záhonom pán Fazekaš, nemienim spochybňovať spoluprácu s bytovými domami, toto nebol 
môj zámer. Veľmi oceňujem zásahy, ktoré sú v spolupráci s obyvateľmi bytových domov, to 
nech si každý dom rieši sám, mám na mysli skôr tie verejné priestranstva, ktoré sú buď na 
Ulici M. R. Štefánika, alebo Komenského, alebo tam, kde žiadny bytový dom nie je. A naozaj 
je to vec pohľadu na estetiku. Ja nespochybňujem to, že niekomu sa to páči, len upozorňujem, 
aby sme neprekročili nejakú hranicu, aby sme neriešili každý problém s prerastajúcou trávou 
tým, že tam nasypeme štrk, nato upozorňujem. Veď, aby sme sa nedostali do pozície, že aby 
sme nemuseli kosiť, nasypeme štrk. Nie, radšej  nechajme niečo aj na tú prírodu, nech tá tráva 
tam rastie a kosme, lebo niekomu  sa aj toto páči, prirodzený trávnik. Tak, že len tam 
smeroval môj podnet. Ja nejdem určovať, nie je to v mojej kompetencii, nejdem hovoriť, že 
tam sypte, tam nesypte. Upozorňujem, že v poslednom období mám dojem, že si zľahčujeme 
prácu pri kosení tým, že sypeme štrky. Takže naozaj, dlho by sme mohli polemizovať, ale 
nechcem hovoriť o tom, čo sa komu páči, čo nie, pretože každému sa môže páčiť niečo iné. 
Pripomínam v dobrom, ako sa vy k tomu postavíte a zachováte, to už ja ovplyvniť nebudem 
vedieť, ale aby ste mali informáciu, že aj takéto hlasy v meste sú, že už sme kdesi na hranici 
a je treba zvážiť ďalšie kroky. To je všetko, ďakujem.  
 
PhDr. Čižmár: 
Môžem vás ubezpečiť pán poslanec, že určite nejde o zaštrkovanie celého mesta a takisto vás 
požiadam, aby ste nepodsúvali obyvateľom informáciu o nejakom projekte „Kamenné mesto“ 
na úkor „Zeleného mesta“. 
 
 
 


